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Protokół nr  XLVII 

z sesji Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej 

w dniu 11 października 2018 r. 

 

XLVII sesja Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej odbyła się w sali ślubów Urzędu Stanu 

Cywilnego w Kuźni Raciborskiej. Sesji przewodniczyła Sabina Chroboczek - 

Wierzchowska – Przewodnicząca Rady Miejskiej. Obrady rozpoczęły się o godzinie 14.30  

a zakończyły o godzinie 16.40. 

W sesji udział wzięli: 

Paweł Macha – Burmistrza Miasta  

Sylwia Brzezicka-Tesarczyk – Zastępca Burmistrza Miasta 

Anna Szostak – Skarbnik Miasta 

Dominik Klimanek – Sekretarz Miasta 

Marian Kostka – prezes Zarządu GPWiK 

Wihelm Rzechonek – Dyrektor ZGKiM 

Krzysztof Kopeć - GOTIP 

Piotr Staroń – Kierownik ref. IB 

Małgorzata Pabian – Kierownik ref. GN 

Aleksander Żukowski  – radca prawny 

Władysław Gumieniak – radny Rady Powiatu 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

Przewodnicząca powitała zebranych na XLVII sesji Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej. Na 

podstawie podpisów na liście Przewodnicząca stwierdziła prawomocność obrad. W chwili 

otwarcia obrad na sali obecnych było 15 radnych. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

obecni wszyscy. Przewodnicząca szczególnie powitała obecnego na sesji po raz pierwszy 

nowego Sołtysa Jankowic, Pana Norberta Gackę. 

Listy obecności radnych oraz sołtysów i przewodniczących jednostek pomocniczych 

stanowią odpowiednio załączniki nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca odczytała zaproponowany w zawiadomieniach o sesji porządek obrad. 

Następnie poinformowała, że w dniu dzisiejszym wpłynęły dwa wnioski Burmistrza o 

dokonanie zmian: 

 Pierwszy wniosek dotyczył wprowadzenia do porządku dwóch projektów uchwał: 

- w sprawie wyrażenia akceptacji podjęcia przez Burmistrz działań, zmierzających do zmiany 

kategorii dróg  
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- w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/345/2018 Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia 

02 lutego 2018 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej. 

Drugi wniosek dotyczył wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego. 

Przewodnicząca każdy z wniosków poddała pod głosowanie. Radni jednogłośnie wyrazili 

aprobatę na wprowadzenie zmian. Następnie cały porządek obrad został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że radnym podczas sesji przedłożono drugą wersję 

uchwały dot. zmian w budżecie, WPF oraz wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

zabudowanej w drodze zamiany, do których zostały wprowadzone zmiany w drodze 

autopoprawki.   Projekt uchwały wymieniony we wniosku drugim po uzyskaniu akceptacji 

radcy prawnego został skopiowany i rozdany radnym. Porządek obrad przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu Nr XLVI/2018 z dnia 30.08.2018r . 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1 zmian w wieloletnim programie finansowym gminy; 

6.2 zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

6.3 zniesienia statusu pomnika przyrody; 

6.4 nadania nazwy drodze wewnętrznej w sołectwie Jankowice; 

6.5 inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz podatków : 

rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych; 

6.6 zmian do Uchwały Nr XLV/403/2018 z 28 czerwca 2018 roku dotyczącej 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego; 

6.7 wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej w drodze zamiany na 

nieruchomości stanowiące własność Skarbu Państwa; 

6.8 wyrażenia akceptacji podjęcia przez Burmistrz działań, zmierzających do zmiany 

kategorii dróg;  

6.9 zmiany uchwały nr XXXIX/345/2018 Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia 

02 lutego 2018 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej; 

6.10 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu 

użytkowego. 
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7. Interpelacje, zapytania. 

8. Wnioski. 

9. Informacja Przewodniczącej R.M. dot. spraw bieżących. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3 Zatwierdzenie protokołu Nr XLVI/2018 z dnia 30.08.2018r. 

Uwag do protokołu nie wniesiono. W drodze głosowania protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 4 Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy. 

Informację sporządzoną przez Komendanta Komisariatu Policji w Kuźni Raciborskiej, 

komisarza Marka Ryszkę, odczytał wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Ruhe. 

Uwag do informacji nie wniesiono. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

W tym punkcie Burmistrz poinformował o odbytych spotkaniach i sprawach, które miały 

miejsce w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 

Burmistrz zakończył swoje wystąpienie dziękując wszystkim za pracę i poświęconą uwagę. 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1 zmian w wieloletnim programie finansowym gminy,  

6.2 zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

Projekty uchwał omówiła Pani Anna Szostak – Skarbnik Gminy. 

Sabina Chroboczek - Wierzchowska: w uchwale omówione są wydatki na cele 

inwestycyjne na nabycie gruntów. O jakich gruntach mówimy? 

Odp. Burmistrz, który powiedział, że Gmina otrzymała warunkowy akt notarialny sprzedaży 

2,5ha gruntu. Transakcja przebiegła miedzy dwoma podmiotami, ale Gmina ma prawo 

pierwokupu, z którego chce skorzystać. Temat był przedstawiony Komisji Rolnictwa oraz 

Komisji Budżetu, które wyraziły pozytywną opinię w kwestii skorzystania z prawa 

pierwokupu. Teren kosztował 65 tysięcy złotych. Teren częściowo znajduje się w obszarze 

udokumentowanego złoża kruszyw, znajduje się pomiędzy Siedliskami a Turzem. Za tą 

kwotę teren jest bardzo atrakcyjny i stąd decyzja o jego nabyciu. 

Sabina Chroboczek Wierzchowska: remonty dróg gminnych, z wpłaty darowizny kopalni 

Górażdże – 150.000 zł czy jest już określony cel na jaki te pieniądze przeznaczymy? Czy 

kopalnia wskazała jakie drogi mają być zrobione? Jakie drogi gminne będziemy z tych 

środków robić? 

Burmistrz odpowiedział, że  kopalnia nie oczekuje od Gminy konkretnych działań. 

Darowizna jest z przeznaczeniem na remont dróg gminnych. Nie  planuje się żadnych 
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nowych inwestycji a środki będą wykorzystane przy pracach obecnie prowadzonych. W 

Rudach Aleja Lipowa oraz na Paproć wraz z mostem  - współfinansowana z Nadleśnictwem,  

pół na pół z Powiatem - chodnik w Budziskach i w Kuźni Raciborskiej przy ul. Topolowej z 

dwóch stron, chodnik w Rudzie – ze środków własnych z udziałem środków z funduszu 

sołeckiego, asfaltowanie ulicy Ogrodowej w Rudzie Kozielskiej – z udziałem środków z 

FOGR. W przyszłym tygodniu w środę będzie zabudowany żelbetowy zbiornik pod fontannę 

na Placu Zwycięstwa. Ze środków z promesy (80.000 zł) Wojewody będą remontowane 

mosty w Kuźni Raciborskiej (na ul. Browarnej i Powstańców). 

Przewodnicząca poddała projekty kolejno pod głosowanie: - zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej – jednogłośnie za – uchwała nosi numer XLVII/412/2018; zmiany w budżecie 

gminy jednogłośnie za – uchwała nosi numer XLVII/413/2018. 

 

6.3 zniesienia statusu pomnika przyrody, 

Sabina Chroboczek-Wierzchowska: uchwała podlegała konsultacjom społecznym. Pani 

Burmistrz poinformowała, że w trakcie tych konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi. Czy są 

pytania? 

Nie odnotowano. 

Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Ochrony Środowiska, Tadeusz Koral,  

poinformował o pozytywnej opinii Komisji. 

Przewodnicząca  poddała projekt pod głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Nosi numer XLVII/414/2018. 

 

6.4 nadania nazwy drodze wewnętrznej w sołectwie Jankowice, 

Uwag nie wniesiono. Przewodnicząca Komisji Rolnictwa poinformowała o pozytywnej opinii 

komisji. Pani Beata Chorzelewska – podinspektor w ref. IB – poinformowała o przebiegu 

konsultacji społecznych, podczas których nie wniesiono uwag. Dalszej dyskusji nie 

odnotowano, wobec czego projekt uchwały został poddany pod głosowanie. Uchwała została 

podjęta15 głosami „za”. Uchwała nosi numer XLVII/415/2018. 

 

6.5 inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz podatków : rolnego, 

leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych. 

Pytań co do projektu nie zgłoszono, wobec czego, projekt został poddany pod głosowanie i 

podjęty jednogłośnie. Uchwała nosi numer XLVII/416/2018. 

 

6.6 zmian do Uchwały Nr XLV/403/2018 z 28 czerwca 2018 roku dotyczącej udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Raciborskiego. 



5 
 

Przewodnicząca poprosiła o zadawanie pytań co projektu. Poprosiła Panią Skarbnik  

o wyjaśnienie zapisu w projekcie. Anna Szostak wyjaśniła, że zamieniono sformułowanie 

„wyrazić zgodę na udzielenie pomocy finansowej” wyrażeniem „udzielić pomocy finansowej”. 

Nazwa zadania pozostaje bez zmian. 

Innych zapytań nie zgłoszono. Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie, w wyniku którego uchwała 

została podjęta jednogłośnie. Nosi numer XLVII/417/2018. 

 

6.7 wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej w drodze zamiany na 

nieruchomości stanowiące własność Skarbu Państwa. 

Paweł Macha: myślę, że każdy z Państwa powinien mieć jakieś  wprowadzenie do tego 

punktu. Po wielu miesiącach negocjacji, konsultacji, przygotowań operatów szacunkowych, 

zmian tych operatów, nareszcie doprowadziliśmy do porządku umowę, którą potwierdził 

swoim podpisem nadzór właścicielski – Starosta występuje w imieniu Skarbu Państwa. 

Starosta zakwestionował wartość operatu naszej szkoły, opiewający na kwotę około 4,5 mln 

zł. Wystąpił o sporządzenie nowego, w którym pojawiła się kwota 3 mln zł. Próbowaliśmy z 

Przewodniczącym Komisji Budżetu pytać Starostę, dlaczego tą kwotę zrewidował. 

Zaproponowaliśmy, że jeżeli uzgodnimy kwotę rewizyjną na ok. 800 tyś zł., to taką 

propozycję przedstawimy Radzie. Starosta pojechał z tą propozycją do Wojewody, gdzie 

zdecydowano, że operat na kwotę 3 mln zł jest tym dokumentem, na którym należy się 

oprzeć wymieniając działki na zasadzie zrównoważonej wartości. Katalog działek 

wymienianych został zmniejszony. Lokalizację zamienianych działek zaprezentowała Pani 

Joanna Migus – inspektor w ref. GN. 

Burmistrz dodał, że zwyczajowo tego typu transakcje pomiędzy budżetem państwa a 

jednostkami administracji terytorialnej odbywają się za zero złotych. Zapewnił, że w tej 

transakcji więcej się już nie da wynegocjować i otrzymujemy takie atrakcyjne tereny w 

postaci własności lub użytkowania wieczystego, a dodatkowo z tytułu użytkowania 

wieczystego jednej z działek, na której znajduje się Odlewnia, zyskamy coroczny wpływ do 

budżetu kwoty około 22 tyś zł z tytułu opłaty za użytkowanie wieczyste, co stanowi 3% 

wartości gruntu. 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i uzyskał pozytywną opinię. Projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie i podjęty jednogłośnie. Uchwała nosi numer 

XLVII/418/2018. 

 

6.8  wyrażenia akceptacji podjęcia przez Burmistrza działań, zmierzających do zmiany 

kategorii dróg. 
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Cel przedłożenia tego projektu uchwały omówił Burmistrz: skończył się remont ulicy 

Tartacznej i Kolejowej. Pojawił się pomysł zamiany tej drogi ze starostwem powiatowym. Na 

obecną chwilą zabudowujemy kanalizację w ulicę Słowackiego, niszcząc jej nawierzchnię. 

Dokonując tych prac będziemy obciążani ciągłymi opłatami z tytułu umieszczenia w pasie 

drogowym instalacji. Te opłaty to kwota rzędu 10.000 zł rocznie. Starostwo i tak nie ma 

środków na remont ulicy Słowackiego, a my będąc zarządcą tej drogi będziemy mogli 

sięgnąć po środki z programu drogowego na odnowę infrastruktury. Warunkiem 

przystąpienia do programu jest tytuł własności i projekt. Dokonując tej zamiany powierzamy 

utrzymanie nowej drogi Tartaczna-Kolejowa Staroście, a tą, która będzie i tak zniszczona po 

budowie kanalizacji będziemy mogli wyremontować z wykorzystaniem środków 

zewnętrznych.  Komisja Rolnictwa została zapoznana z tematem na ostatnim posiedzeniu i 

nie wniosła uwag.  

Sabina Chroboczek-Wierzchowska : czy trwałość projektu nie wyklucza zamiany? 

Paweł Macha: to jest póki co uchwała intencyjna, która pozwoli na dopracowanie 

szczegółów, która pozwoli mi działać, ale sprawdziliśmy to i możemy to zrobić. 

Sabina Chroboczek-Wierzchowska: na jakiego rzędu dofinansowanie możemy liczyć? 

Paweł Macha: Kuźnia potrafi pozyskiwać maksimum w programach z dofinansowaniem do 

80%. Inni mają mniej.  

Burmistrz dodał jeszcze, że nie podjęto żadnych rozmów ze Starostą w tym temacie ani nie 

zlecono żadnych prac projektowych więc koszt remontu drogi nie jest znany. 

Elżbieta Kozłowska zapytała o chodniki, które przylegają do ulicy Słowackiego, czy 

podlegają zarządowi Powiatu. Burmistrz odpowiedział twierdząco. 

Komisja Budżetu i Finansów również zajmowała się tą sprawą i w pełni popiera – o czym 

poinformował Radosław Kasprzyk. 

Wobec wyczerpania się głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. Uchwała została podjęta 15 głosami za. Nosi numer: XLVII/419/2018. 

 

6.9 zmiany uchwały nr XXXIX/345/2018 Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej z dnia 02 lutego 

2018 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej. 

Uwag ani pytań nie wniesiono. 

Pozytywna opinia kom. Budżetu i Finansów.  

Projekt został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie. Uchwała nosi numer 

XLVII/420/2018. 

 

6.10 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego. 
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Projekt uchwały został wprowadzony na sesji. Nie podlegał opiniowaniu przez Komisję 

Rolnictwa. Projekt omówił dyrektor ZGKiM – Pan Wilhelm Rzechonek. 

Uwag do projektu nie wniesiono, w związku z czym został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie. Uchwała nosi numer XLVII/421/2018. 

 

Ad.7.  Interpelacje i zapytania. 

Sabina Chroboczek - Wierzchowska: jak wyglądają negocjacje ze spółką w sprawie 

śmieci? Co z e-sesją? 

Paweł Macha: jesteśmy po pierwszym spotkaniu. Oferty złożone na rok 2018 a te na rok 

2019 różnią się tym, że śmieci zmieszane zostały podzielone na kolejne frakcje i ich odbiór 

odbywa się w inny sposób. Podczas pierwszego spotkania mieliśmy rozbieżności, co do 

zliczania ton oraz opłat. Teraz staramy się ustalić przewidywaną ilość śmieci na przyszły rok 

zakładając nowe ustalenia co do podziału na frakcje biorąc pod uwagę stawki jakie 

uzyskaliśmy na składowiskach. Kolejne spotkanie w tej sprawie odbędzie się w najbliższy 

wtorek. Jeśli ktoś z Państwa chciałby uczestniczyć w tym spotkaniu to zapraszamy.  

W sprawie e-sesji: mamy tylko jednego informatyka i w związku z tym, że dochodzi mu 

kolejne zadanie, został ogłoszony konkurs na ½ etatu na stanowisko informatyka. Awaryjnie 

możemy korzystać z pracy naszego informatyka, dodatkowo go gratyfikując, ale myślę, że to 

zatrudnienie jest niezbędne, biorąc pod uwagę bezpieczeństwo informatyczne dla urzędu.  

Sabina Chroboczek-Wierzchowska: myślę, że kolejna sesja powinna być poprowadzona w 

formie testu już z w nowym systemie. Wiem, że są zakupione tablety więc sprzętowo 

jesteśmy przygotowani.  

Paweł Macha: tak, sprzęt mamy. Poproszę naszego informatyka żeby tą sprawę 

poprowadził, chyba, że będzie już zatrudniony nowy informatyk, który sam sobie z tym 

poradzi. 

Elżbieta Kozłowska: mam pytanie do Pana Dyrektora ZGKiM. Chodzi o śmieci 

segregowane i ich zabezpieczenie w budynkach socjalnych na terenie „Starej Kuźni”, na ul. 

Drzymały, Słowackiego, Ogrodowej oraz w Rudach. Czy tam również będą ustawiane nowe 

śmietniki? 

Wilhelm Rzechonek: zgodnie z regulaminem uchwalonym przez Państwa, przede 

wszystkim będą tam, gdzie jest ogrzewanie piecowe. Na lokalach wszędzie są. Są pojemniki 

na popiół, na których są zamontowane kraty, żeby nic innego do nich nie wrzucać. Będą 

wymieniane dzwony. Mamy pieniądze z WFOŚ i możemy dokonywać zamówień zarówno 

wiat śmietnikowych jak i pojemników. Będziemy to modyfikować w miarę potrzeb.  Musimy 

się starać, żeby te parametry złożone w programie dotacyjnym były spełnione. W każdym 

razie nie zostawimy nikogo z rozrzuconymi śmieciami. Na mapkach z lokalizacją nowych 

gniazd tych o które Pani pyta nie było, ale  o budynkach socjalnych również pamiętamy. 
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Zastanawialiśmy się, czy w budynkach mniejszych, 4 mieszkaniowych, nie będzie prościej i 

łatwiej zastosować worki. 

Elżbieta Kozłowska: ale oni nie mają gdzie tych worków trzymać. 

Wilhelm Rzechonek: można zastosować stojaki.  W miejscach gdzie będą wiaty 

śmietnikowe, zastosujemy tzw. system dedykowany, to znaczy, że każdy mieszkaniec 

będzie miał swój klucz.  

Dyrektor Rzechonek dodał, że jest to zgodne z wolą mieszkańców. Następnie omówione 

zostały inne techniczne szczegóły związane z programem modernizacji gniazd 

śmietnikowych. Na koniec dyrektor zapewnił, że wszystkie prace zakończą się w terminie do 

30 listopada. Radna Bartoń upewniła się jeszcze, że program obejmuje również domy, które 

są w zarządzie ZGKiM ale znajdują się poza Kuźnią Raciborską. 

Elżbieta Kozłowska poprosiła o zwrócenie uwagi, że worki, które obecnie spółka dostarcza, 

za wyjątkiem żółtego, nie pasują na standardowe stojaki.  

Przewodnicząca poinformowała, że na wniosek radnych z Rud głos zostanie udzielony 

mieszkańcowi Rud, który chciał zgłosić interpelację. Sprawa dotyczy immisji wytwarzanych 

przez boisko przy szkole w Rudach.  

Mariola Wajda: chciałam ten wniosek uzupełnić o ważną sprawę dla nas, jako płatników. 

Dowiedziałam się, że młodzież samodzielnie włącza oświetlenie na orliku, nawet jak jedna 

osoba do pustej bramki kopie piłkę. My za to płacimy. Prąd kosztuje. Ważne jest, aby ktoś to 

nadzorował. 

 

 Ad. 8. Wnioski 

Mariola Wajda: tym razem chodzi o Kuźniańskiego orlika. Rodzice, którzy przyprowadzają 

dzieci na zajęcia skarżą się, że ławeczka jest uszkodzona i nie można usiąść. Dobrze 

byłoby, żeby osoba nadzorująca funkcjonowanie boiska zajęła się nareszcie tą sprawą. 

Druga sprawa: futryna przy wejściu do budynku jest uszkodzona, odpada tynk. Trzecia 

sprawa: nie ma gospodarza na korcie tenisowym. Są tam napisy, które są niecenzuralne, nie 

jest kort oczyszczany z liści. Prosi się o to, żeby uregulować te sprawy. 

Paweł Macha: za te sprawy odpowiada urzędnik, którego poproszę o wyjaśnienie. 

Aleksandra Bartoń: ulica Nowa w Siedliskach: proszę o sprawdzenie drożności studzienek. 

Po deszczu nie można ta ulicą przejechać. 

Jan Krybus: kompletny brak oświetlenia chodnika od dworca kolejowego w kierunku 

Siedlisk. Kiedyś oświetlały go światła z peronu kolejowego, dziś panuje kompletna ciemność.  

Paweł Macha: temat jest mi znany. Chodnik będzie naprawiony łącznie z oświetleniem, ale 

nie jest to nasze zadanie. Sprawa się toczy, wykonawca będzie najpierw wyburzał budynek, 

który się w tej okolicy znajduje. Poświęcę temu uwagę i osobiście dopilnuję. 
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Roman Wilk: zwrócił się do prezesa Wod-Kanu: dostałem uwagę, że mam naprawić kosz na 

śmieci. Mój kosz, który sam zakupiłem, a został uszkodzony przez pracowników wywożących 

śmieci. Czy ja mam go na własny koszt naprawić. 

Marian Kostka: jak wszystkie urządzenia, kosze też mają swoją żywotność. Ich szybsze 

zużycie wynika najczęściej z jednego powodu: regularnego przeciążania. Najczęściej to jest 

powodem uszkodzenia. Nie możemy ponosić odpowiedzialności za tego typu uszkodzenia. 

Zalecamy, aby na gromadzenie popiołu używać jednak pojemników metalowych. 

Grażyna Tokarska: jest wyremontowana ulica Westerplatte. Chodnik jest zlikwidowany i 

parkują tam samochody. Wnioskuję, aby tą ulicę zrobić jednokierunkową. 

Mariola Wajda: w związku z tym, że przetarg na wykonanie oświetlenia na parkingu na ulicy 

Arki Bożka jest na tak wysoka kwotę chciałam zgłosić wniosek o zakup lamp na baterie 

słoneczne. 

Paweł Macha: żywotność baterii tego typu jest na około 3-4 lata, a koszt takiej baterii to 2,5 

tyś.zł. Staramy się zrobić to tradycyjnie. 

Sabina Chroboczek-Wierzchowska: róg Raciborskiej/Klonowej. Obciążona ciężarówka 

wjechała na chodnik, który się zapadł w tym miejscu. Trzeba to zgłosić do zarządu dróg, 

żeby w ramach remontów cząstkowych to naprawili. Drugi wniosek to e-sesja, żeby kolejna 

sesja mogła być testem dla nowej kadencji. 

 

 Ad. 9 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej dot. spraw bieżących. 

Przewodnicząca wymieniła korespondencję jaka wpłynęła do biura rady w okresie 

międzysesyjnym: 

- pismo Prokuratury Rejonowej w Raciborzu w sprawie regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków, 

- postanowienie Wód Polskich w sprawie opinii do wyżej wymienionego regulaminu, 

- zawiadomienie Wydziału Nadzoru Prawnego o wszczęciu postepowania nadzorczego w 

sprawie stwierdzenia nieważności uchwały dotyczącej statutu – w tym miejscu 

Przewodnicząca poinformowała, że w związku z tym, konieczne będzie zwołanie jeszcze 

jednej sesji Rady Miejskiej w tej kadencji, 

-   Kolejne pismo jakie przedstawiła Przewodnicząca było informacją, jaką firma VITRONIC 

przesłała na ręce Burmistrza, dotyczącą korespondencji jaką firma prowadziła w sprawie 

wprowadzenia nowoczesnych rozwiązań poprawiających bezpieczeństwo ruchu drogowego, 

- informacja ZDW Katowice w sprawie drogi wojewódzkiej 425 w Rudzie Kozielskiej, 

- informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych wojewodzie przez 

Przewodniczącą Rady Miejskiej oraz Burmistrza Miasta. 

Następnie Sekretarz Miasta, Dominik Klimanek, w kilku słowach wyjaśnił uwagi jakie 

nadzór prawny wojewody ma do zmian w statucie, które zostały przyjęte na ostatniej sesji. 
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Uwagi w znacznej mierze dotyczą zapisów regulujących sprawę powołania i trybu pracy 

komisji skarg, wniosków i petycji. Ponadto nadzór wskazał na dokonanie w statucie 

powtórzeń zapisów ustawy. Sekretarz zaproponował termin sesji w drugim tygodniu 

listopada, zapewniając, że czas jaki będzie miał do dyspozycji będzie wystarczający na 

dokonanie poprawek. 

 

 Ad. 10. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca podziękowała wszystkim za 

udział i zamknęła obrady XLVII sesji Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej. 

 

Protokołowała Ilona Burgieł     Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

               Sabina Chroboczek-Wierzchowska 

 


